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Betreft: vragen ex artikel 37 RvO, RES, voorstel enquête bur gers en voorstel 

  zonnepanelen 
 
 
Geachte leden van het College, 
 
Hierbij willen wij uw aandacht vragen voor het volgende: 
 
Aanleiding 
 
De uitkomst van de klimaatconferentie van 2015 in Parijs leidde tot het doel om de 
opwarming van de aarde te beperken tot 1,5-2 graden Celsius. Er moet snel een 
einde komen aan het gebruik van fossiele brandstoffen om de overmatige uitstoot 
van CO2 te beperken.   
 
Hiervoor werd onlangs het Nationaal Klimaatakkoord door het kabinet getekend om 
in 2030 een CO2-reductie te bereiken ten opzichte van 1990 van 49%. In het 
klimaatakkoord zijn 5 sectoren vastgesteld die zelf hun eigen doelen en maatregelen 
nemen. Deze sectoren zijn: 

• Elektriciteit  
• Industrie 
• Mobiliteit 
• Bebouwde omgeving 
• Landbouw en landgebruik 

 
De invulling van de RES gaat over twee sectortafels namelijk Elektriciteit en 
Bebouwde omgeving. De overige sectoren hebben eigen overlegtafels. 



Als regio Noordoost Brabant hebben we de opgave een ‘bod’ te doen. Het is aan ons 
als regio om met een Regionale energiestrategie (RES) aan te geven hoe en wat wij 
kunnen bijdragen aan de opgaven met betrekking tot de Bebouwde omgeving en 
Elektriciteit uit het Klimaatakkoord. Op 23 maart wordt het eindbod van de regio 
bekend gemaakt. 
 
 
Participatie door burgers  
 
In de start notitie van de RES staat dat participatie een belangrijk thema is bij de 
totstandkoming van de RES. We streven naar zoveel mogelijk:   
 
- draagvlak, eigenaarschap en betrokkenheid van inwoners, bedrijven en 

andere relevante partijen in de omgeving van duurzame energieprojecten. De 
ervaring leert dat dit draagvlak toeneemt als de projecten (ook) lokaal 
eigenaarschap hebben.   

- De overheden hebben samen de ambitie dat tenminste 50% van de  
energieprojecten op deze wijze tot stand komen. In de RES zal participatie 
concreet vorm worden gegeven. 

-         Het betrekken van de gewone burger in Boxtel 
 

Dit brengt ons op de volgende vragen  over de (concrete) vorm van participatie door 
burgers. 
 
Het betrekken van alle burgers: 
We hebben er vertrouwen in dat er momenten van burgerinspraak worden 
georganiseerd maar we hebben grote zorgen erover of de “gewone” burgers ook 
bereikt gaan worden. Onze ervaring is dat er op inspraakmomenten bij het thema 
duurzaamheid vaak dezelfde personen en belangengroepen aanwezig zijn. Naar 
onze mening vraagt dit onderwerp om het meedenken en meedoen van alle burgers 
en organisaties. Zaken als: komen er wel of geen windmolens en waar komen die te 
staan, de impact van de energiemaatregelen op gezinnen of het ambitieniveau van 
het lokale energiebeleid, hebben zo’n grote invloed dat brede inspraak nodig is om 
een breed draagvlak te krijgen. In dit licht moet dan ook de participatie gezien 
worden. 
De participatie gaat onder meer voor burgers georganiseerd worden in lokale 
overlegtafels. Op eerdere raadsvragen is al toegezegd uitgebreid aandacht te 
besteden aan burgerparticipatie. De portefeuillehouder heeft op onze eerdere vragen 
dit al toegezegd. Wij maken ons daar zorgen om: 
1. Hoe gaat u ervoor zorgen dat alle burgers mee gaan doen? Gaat u ook 

huiskamer gesprekken organiseren? (zoals wethouder van de Broek in het 
verleden heeft gedaan en succesvol heeft toegepast in het kader van de 
WMO) 

2.  Worden onderwerpen als energiebesparing en isolatie ook meegenomen? 
(Met name dit soort onderwerpen zijn voor burgers heel concreet, wat ons 
betreft wordt inspraak rondom dit soort onderwerpen georganiseerd.) 

3. Hoe gaat u er in zijn algemeenheid voor zorgen dat alle burgers, ook groepen 
als klimaatsceptici, allochtonen en burgers met weinig geld op de bank, 
concreet betrokken worden bij de burgerinspraak? Hoe gaat u die groepen 
bereiken en betrekken? 



 
Voorstellen: organiseren van een enquête en stimule ren van zonnepanelen. 
 
Om deze groepen burgers te bereiken zouden we een tweetal voorstellen willen 
doen. Burgerparticipatie zou met een breed opgezette enquête opgepakt kunnen 
worden onder alle Boxtelaren. Over de wijze van verspreiding kan nog nagedacht 
worden. Het grootste bereik heb je, als je naar de mensen toegaat, op de markt of op 
straat en langs de deuren gaat. Wellicht kunt u een combinatie zoeken van een 
digitale enquête en van een aantal momenten waarop de mensen op straat benaderd 
worden (zoals ook is gebeurd bij thema’s als burgerinitiatieven en het subsidie 
beleid). Het tweede voorstel betreft stimuleren van zonnepanelen. In 2019 lagen er in 
de bebouwde omgeving van Boxtel op 19% van de daken zonnepanelen. Wij vinden 
dat in 2030 dit minimaal 80% moet zijn. Dit percentage kan dienen als 
participatiemeter. Hoe hoger het percentage des te meer participatie er bij de 
plaatsing van zonnepanelen in de bebouwde omgeving plaatsvindt. 
 
5. Bent u het met ons eens dat een representatieve enquête over de 

verschillende energiemaatregelen van de RES nodig is?  
6. Wordt er een concreet percentage daken met zonnepanelen in de bebouwde 

omgeving vastgelegd in 2030 als participatiemeter? 
 
Lokaal eigenaarschap 
Bij het ontstaan van initiatieven gaan allerlei vormen van eigenaarschap ontstaan. 
Bijvoorbeeld, deelauto’s, warmtenetten, opslag van energie in de wijk of in 
elektrische auto’s, grote warmtewisselaars, etc. 
 
7.  Welke vormen van (lokaal) eigenaarschap worden mogelijk gemaakt?  
8.  Op welke wijze wordt er overzicht en toezicht gehouden over de uitkomsten 

van de (lokale) initiatieven?  
9. Krijgen sportverenigingen en andere maatschappelijke organisatie’s voorrang 

bij inpassing op het stroomnet? 
10. Hoe worden huurhuizen in de private sector verduurzaamd? 
 
Democratisering RES 
Naast burgerparticipatie vinden wij het van het allergrootste belang, dat het lokale 
bestuur goed betrokken wordt bij het hele besluitvormingsproces omdat de 
maatregelen hun beslag gaan krijgen op lokaal niveau. 
 
11.  Worden raadsleden betrokken bij het vooroverleg in de regio? Zo ja, hoe en 

wanneer? 
12. Komen er ook inspraakmogelijkheden voor burgers op regionaal niveau? 
 
De vragen die we in deze brief stellen gaan voornamelijk over de procesmatige kant 
van de RES. Op korte termijn gaan er ook meer politieke keuzes gemaakt worden. 
Dat betekent dat burgerparticipatie goed vorm gegeven moet worden maar dat ook 
adequate inbreng van het lokale, democratisch gekozen bestuur nodig is. Onze 
fractie gaat in de vervolg discussie in ieder geval haar concrete actiepunten 
inbrengen.   
 
Wij vertrouwen er op u hiermee voldoende en naar behoren te hebben geïnformeerd 



en zien uw reactie met belangstelling tegemoet. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Namens de SP-fractie,  
 
Frans Sannen,  
 
Raadslid 
 


